
 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR                 SAMMANTRÄDESPROTOKOL L 

                                                                                                   2016-12-08  

 

 

 

 

 

RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR 

Sammanträdesdatum Torsdagen den 8 december 2016, 

kl. 17.00–18.00 

 

Plats 

 
Gårdsrummet 

Älvsjö förvaltningshus 

Älvsjö stationsgata 21 

 

Närvarande     

Ordförande Håkan Jarmar   

 

Ledamöter 

 

 

 

 

Mikael Erdefelt 

Margareta Åsén Johansson 

  

Förhinder Helena Lanzer-Sillén 

Lotta Rosenström 

 

Tjänstemän 

 

 

Erica Wangenheim, sekreterare 

Eva Frykler, verksamhetsområdeschef 

 

Paragrafer 

 
1–12  

Dag för justering 

 
Fredagen den 9 december 2016 

Protokollet delges Stadsdelsnämnd och förvaltning 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Funktionshinderombudsmannen 

HSO Stockholms stad 

SRF Stockholm 

 

 

 

…………………………………       ………………………………….. 

Håkan Jarmar Margareta Åsén Johansson 

Ordförande Ledamot 

 

 

……………………………….          

Erica Wangenheim 

Sekreterare   



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND                                   

 RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   

                                                                                                                                         2016-12-08 

 

 

 

 

Information 

Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, informerade om 

verksamhetsplan och budget för 2017.  

 

§ 1  

Val av justerare och tid för justering 

Håkan Jarmar utsågs till ordförande. Ledamot Margareta 

Åsén Johansson utsågs att tillsammans med ordförande 

justera protokollet. Protokollet justeras fredagen den 9 

december 2016. 

 

 § 2  

 Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll daterat 2016-11-10 justerats den 

11 november 2016. 

 

§ 3 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens funktionshinderråd, protokoll 2016-10-24 

 

§ 4 

Sammanträdestider för rådet 2017 

Stadsdelsnämnden har fastställt sina sammanträdesdagar för 2017.  

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet brukar sammanträda en vecka före nämnden och beslöt att 

fastställa sammanträdesdagar enligt följande, som regel onsdagar kl. 

13.30.  

 

25 januari  

22 mars 

19 april 

8 maj, måndag 

7 juni 

16 augusti 

13 september 

11 oktober 

8 november 

6 december 
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Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-12-15, §§ 5–11  

 

§ 5 

Verksamhetsplan 2017 för Älvsjö stadsdelsnämnd 

Älvsjö växer och staden planerar för fler bostäder, arbetsplatser, 

förskolor och gruppbostäder. Befolkningen beräknas öka från 28 300 

år 2016 till 29 100 år 2017. De snabbast växande åldersgrupperna är 

unga i åldern 13-18 år och äldre än 65 år. Stadsdelsnämndens 

verksamheter måste därmed kontinuerligt utökas och utvecklas för att 

motsvara behovet av insatser i förhållande till befolkningen och de 

snabbast ökande befolkningsgrupperna. 

Stadsdelsnämnderna ansvarar för kommunal förskoleverksamhet, 

äldreomsorg, stöd och service till personer med funktionsnedsättning, 

individ- och familjeomsorg, socialpsykiatri, barn, kultur och fritid, 

ekonomiskt bistånd, arbetsmarknadsåtgärder, samt lokal demokrati. 

Stadsdelsnämnderna ansvarar också för stadsmiljöarbete, viss 

tillsynsverksamhet, medborgarkontor samt konsumentvägledning. 

Nämnden bidrar till ett Stockholm för alla genom verksamheter som 

erbjuder delaktighet och jämställdhet, samt respekt för de mänskliga 

rättigheterna och är fri från diskriminering. 

Älvsjö stadsdelsnämnd har tilldelats sammanlagt 599,3 mnkr i 

nettobudget 2017 för verksamheterna, vilket är en nettoökning med 

27,7 mnkr (4,8 %). Prognosen per oktober 2016 uppgår till en 

nettokostnad på 591 mnkr, vilket visar att volymerna har ökat under 

2016. Befolkningsprognosen för 2017 innebär att antalet invånare 

förväntas öka med 2,9 procent. Det tillsammans med förväntade pris- 

och löneökningar betyder att nämnden måste fortsätta med en 

kostnadseffektiv verksamhet för att uppnå en ekonomi i balans 2017. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-12 01. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och konstaterar att rådets synpunkter har 

tagits i beaktande i arbetet med verksamhetsplanen.  

 
§ 6 

Uppföljning av stödboendet Havskatten 

Havskatten drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under hösten 

2016 genomfördes den årliga verksamhetsuppföljningen av 

stödboendet. Havskatten är ett stödboende för vuxna med 

funktionsnedsättningar. Havskatten bedriver även boendestöd för 

vuxna med funktionsnedsättningar som bor i ordinärt boende. 
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Boendestöd är ett stöd i den dagliga livsföringen. Stödet kan vara både 

praktiskt och socialt. 

Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen gjort 

bedömningen att Havskatten följer kraven i avtal, lagar och 

föreskrifter och har därigenom de förutsättningar som krävs för en god 

och säker verksamhet. Identifierade brister 2015 har åtgärdats. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-04. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 7 

Uppföljning av enheten för personligt stöd 

Enheten för personligt stöd drivs i egen regi av Älvsjö 

stadsdelsnämnd. Under hösten 2016 genomfördes den årliga 

verksamhetsuppföljningen av enheten. Verksamheten bedriver 

personlig assistans enligt LASS och LSS, avlösar- och ledsagarservice 

samt kontaktpersonsuppdrag.  

Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen gjort 

bedömningen att enheten för personligt stöd följer kraven i avtal, lagar 

och föreskrifter och har därigenom de förutsättningar som krävs för en 

god och säker verksamhet. Identifierade brister 2015 har åtgärdats. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-10-27. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 8 

Förlängning av avtal om parkskötsel med vinterväghållning på 

parkvägar 

Stadsdelsnämndens avtal om parkskötsel med vinterväghållning på 

parkvägar löper ut 2017-09-30. Avtalet kan förlängas med två år. 

Erbjudande om förlängning måste meddelas entreprenören före ut-

gången av 2016. 

 

Förvaltningens samarbete med Peab Drift & Underhåll AB har fun-

gerat förhållandevis bra. De senaste medborgarundersökningarna visar 

också att älvsjöborna är nöjda med parkskötseln. Att genomföra en ny 

upphandling innebär stora kostnader och det är osäkert om det leder 
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till minskade avtalskostnader eller högre kvalitet. Det är inte heller 

möjligt att bedriva verksamheten i egen regi. Förvaltningen föreslår en 

förlängning av det nuvarande avtalet med två år.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-21. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 9 

Motion (L) om tillgängliga konferenslokaler 

Kommunstyrelsen har remitterat Motion om tillgängliga konfe-

renslokaler Strategi och riktlinjer för hantering av Älvsjö 

stadsdelsnämnd för yttrande. 

 

Motionen avser att kommunfullmäktige beslutar om att använda sig av 

konferenslokaler för nämndledamöter som är fullt tillgängliga för 

personer med funktionsnedsättning.  

 

Förvaltningen är positiv till motionens förslag som väl sammanfaller 

med stadens inriktning att öka deltagandet i den demokratiska 

processen samt att öka tillgängligheten. Stadsdelsförvaltningens 

medborgarkontor är en viktig och tillgänglig mötesplats för både 

förtroendevalda och medborgare.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-10-26. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och betonar vikten av att 

hörselslingan på medborgarkontoret används. 

 
§ 10 

Vision 2040 – ett Stockholm för alla 

Kommunstyrelsen har remitterat Vision 2040 – Ett Stockholm för alla 

för hantering av Älvsjö stadsdelsnämnd för yttrande. 

 

Den nya visionen har utformats i enlighet med de mål för en hållbar 

utveckling som fullmäktige lagt fast i budget 2015, samt en förnyad 

analys av de långsiktiga trenderna, utmaningarna och möjligheterna 

för staden.  
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Visionen är uppdelad i fyra avsnitt med beskrivning av de kvaliteter 

som ska utmärka Stockholm år 2040:  

 Ett Stockholm som håller samman 

 Ett klimatsmart Stockholm 

 Ett ekonomiskt hållbart Stockholm  

 Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

 

Förvaltningen är positiv till stadens nya vision och dess utformning.  

Det nya visionsförslaget är indelat i fyra huvudteman med samma 

utgångspunkter som kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål. Det gör 

att det finns en tydlig koppling mellan målen i den årliga budgeten och 

visionen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-25. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet ställer sig bakom kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågors yttrande (se bilaga till 

protokollet).  

 

§ 11 

Levande lokala centrum 

I budget för 2015 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att ta 

fram en stadsövergripande strategi för levande lokala 

centrum. Stadsledningskontoret har därefter tagit fram 

rapporten Levande lokala centrum, och utarbetat Riktlinje 

för centrumutveckling. 

Förvaltningen anser att utveckling av lokala centrum är en viktig fråga 

med stor betydelse för en trygg, levande och sammanhållen stad. 

Riktlinjen kan vara ett bra stöd för ett arbete med analys och 

åtgärdsförslag, men i ärendet klargörs inte vilken nämnd eller bolag i 

staden som ska bedriva centrumutveckling. Detta behöver tydliggöras 

och uppdraget behöver resurssättas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-24. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens bedömning.  
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§ 12 

Övriga frågor 

Rådet framförde sitt tack till nämndsekreterare Carin Berg för 

ett gott samarbete och överlämnade en blomma.  

 

I övrigt önskade ordförande en god jul och ett gott nytt år. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND                                   

 RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   

                                                                                                                                         2016-12-08 

 

 

 

 

Bilaga till funktionshinderrådets protokoll 2016-12-08, § 10 

 

Angående ärende Vision 2040 – ett Stockholm för alla 

 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor har tagit del av ovan nämnda 

ärende.  

Dokumentet fastställer en rad övergripande mål som ska vara förverkligade år 

2040. Rådet ser mycket positivt på dessa mål och ambitioner, som i stora delar är 

synnerligen angelägna.  

Rådet anser dock att flera av dessa mål torde vara möjliga att uppnå betydligt 

snabbare än så. Vissa av målen, exempelvis vad avser arbete och boende, är redan 

under arbete. Rådet hoppas att detta skall leda till konkreta åtgärder inom en snar 

framtid. 

Rådet anser dock att funktionshinderperspektivet inte är tillräckligt belyst i 

dokumentet. I vissa avsnitt behandlas funktionshinderfrågan, men på andra viktiga 

håll utelämnas det. Exempel är avsnittet om Ekonomiskt hållbart Stockholm, där 

endast unga och nyanlända medborgare lyfts fram vad avser 

arbetsmarknadsfrågan. Personer med funktionsnedsättning är en grupp med lågt 

eller mycket lågt arbetsmarknadsdeltagande, i många fall betydligt lägre än 

exempelvis ungdomar. Individer med funktionsnedsättning är strukturellt 

diskriminerade på arbetsmarknaden. 

I kapitlet om staden som en förebild som arbetsgivare, betonas vikten av ”goda 

arbetsvillkor för alla oavsett bakgrund”, och att man skall sträva efter mångfald 

genom antidiskrimineringsarbete. Begreppet ”bakgrund” är olyckligt eftersom det 

är svårt att tolka – vilka grupper är det som åsyftas?  

Rådet önskar att man i samtliga delar undviker att peka ut enstaka grupper. Alla 

avsnitt och sakområden ska inkludera samtliga diskrimineringsgrunder, inklusive 

funktionsnedsättning/funktionsförmåga. 

Vad avser tillgänglighet, betonas vikten av att staden skall vara tillgänglig för alla. 

Detta avser inte bara den fysiska miljön, utan även exempelvis information. Detta 

är ett är uttryck för en helhetssyn, som rådet anser är mycket positiv. 

  


